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Vážení zastupitelé, 
 

 
obracíme se na vás se sdělením našeho postoje ke způsobu provozování vodárenství 

na Zlínsku a aktuálnímu stavu ve společnosti Vodovody a Kanalizace Zlín, a.s. (dále také jen VaK Zlín). 
Dle našich informací byly zastupitelstvu města Zlín prezentovány naše názory k provoznímu modelu, 
jež byl ve společnosti VaK Zlín zaveden po valné hromadě v roce 2004, jako vstřícné či smířlivé. 
Protože se s takovýmto výkladem neztotožňujeme, cítíme potřebu vám jednoznačně a 
nezpochybnitelně sdělit, že s provozním modelem, tak jak byl zaveden a funguje ve VaK Zlín, 
zásadně nesouhlasíme. S odkazem na rozhodnutí vrchního soudu v Olomouci z r. 2016 považujeme 
veškeré smlouvy vč. pozdějších dodatků, uzavřených mezi VaK Zlín a Zlínskou Vodárenskou, resp. 
Moravskou Vodárenskou, a.s. (MOVO) za neplatné. 

Vždy jsme deklarovali ochotu jednat o nápravě současného stavu zejména na úrovni volených 
zástupců samospráv – akcionářů společnosti VaK Zlín. Vyzvali jsme proto, společně s městem 
Otrokovice, vedení Statutárního města Zlín k setkání a vyjasnění postojů i s ohledem na aktuální vývoj 
soudních sporů. Bohužel město zareagovalo svoláním schůzky ve formátu: Statutární město Zlín, 
město Otrokovice, zástupce VaK Zlín, a.s. a Moravské vodárenské, a.s., za přítomnosti p. hejtmana 
Čunka. Jednání se uskutečnilo 5.4.2017 v budově Zlínské radnice. K tomuto jednání jsme nebyli 
přizváni, možná i proto, že považujeme za nepřijatelné jednat s Moravskou vodárenskou o změně 
podmínek provozování dřív, než bude sjednocen postup akcionářů – samospráv. Proti jednání jsme se 
ohradili nesouhlasným dopisem ze dne 31.3.2017 panu primátorovi MUDr. Adámkovi, ve kterém se 
mj. od takového jednání distancujeme (příl. č. 1). 

Na této schůzce zřejmě vznikly základy dohody o snížení ceny vodného a stočného o 1Kč/m3, 
což považujeme za kosmetickou a nic neřešící úpravu. Namísto toho by se mělo město Zlín aktivně 
zasazovat, a to zejména prostřednictvím svých zástupců ve VaK Zlín, o co nejrychlejší návrat provozní 
části zpět do VaKu. O nevýhodnosti provozního modelu ve Zlínském vodárenství pro samosprávy i 
občany dnes již nikdo nemůže pochybovat. Znovu byla bez souhlasu či ověření stanoviska všech 49 
obcí - akcionářů VaK Zlín- dojednána dohoda, která nepřinese tolik potřebné prostředky do obnovy a 
rozvoje vodohospodářské infrastruktury a neumožní čerpat dotace pro VaK Zlín ani města a obce 
z fondů EU. 

 
V posledních týdnech se ve sdělovacích kanálech statutárního města Zlín rovněž objevila řada 

dezinformací a manipulací, což značí, že vedení města sleduje více zájmy provozovatele MOVO, a 
snaží se provozní model obhájit, tak jako to dělá léta na valných hromadách společnosti. Jako příklad 
nejvíce zavádějících sdělení uvádíme z oficiálního webu města: 

- Graf vývoje zisků VaK Zlín a MOVO, údaje za VaK Zlín jsou výrazně nadhodnoceny oproti 
oficiálním údajům z účetní závěrky společnosti. 

- Tzv. provozní model je v ČR nejrozšířenějším, tak jak byl zaveden ve VaK Zlín není 
nejrozšířenějším způsobem provozování vodárenství v ČR. 



- V průměru 80% akcionářů VaK Zlín vč. SMZ hlasuje jednotně. Na valných hromadách 
VaK město Zlín zpravidla hlasuje jednotně s cca pěti dalšími akcionáři, kteří společně se 
Zlínem obsazují pozice v orgánech společnosti. Většina z celkového počtu 49 akcionářů – 
samospráv hlasuje proti usnesením valné hromady nebo se vůbec jednání neúčastní. 
Město Zlín bohužel pro většinu samospráv svým postupem ve VaK ztrácí důvěryhodnost, 
což se mj. projevilo i neochotou obcí jednat s městem o společném odpadovém 
hospodářství. 

 
Vážení zastupitelé, věříme, že výše uvedené informace vám pomohou zorientovat se 

v postojích a názorech akcionářů na problematiku zlínského vodárenství. Stále jsme připraveni jednat 
se všemi volenými zástupci samospráv, kteří však mají skutečný zájem sjednat nápravu v naší 
společnosti VaK Zlín, a.s. 

 
 
 
S přátelským pozdravem 

 
 
Mgr. Lubomír Doležel, starosta města Fryšták,  
Jiří Jangot, starosta obce Lukov,  
Bc. Michal Špendlík, starosta obce Želechovice nad Dřevnicí 
 
 
 
 
Příloha č. 1 dopis primátorovi Statutárního města Zlín, MUDr. Miroslavu Adámkovi ze dne 31.3.2017 


